
 Číslo materiálu: 6/56 
Komise:  Komise pro životní prostředí  
Datum :    15.1.2018 v 17,00 hodin,  v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 
Přítomni:  
 
 
Omluveni: 
Neomluveni: 

Jitka Zimmermannová, Ing. Jitka Doležalová, Ing. Lenka Dupalová, 
Irena Jelínková, Josef Kraus, Martin Hlavatý, Tomáš Klail, Ing. Jaroslav 
Krejčí, Luděk Kment 
RNDr. Zdeněk Lipský, CSc., Ing. Ladislav Exner, Leoš Knížák 
 

Člen RM:  Josef Kraus 
Příští jednání:  5. 3. 2018 v 17,00 hod . v zasedací místnosti MÚ  Kutná Hora, na 

adrese Václavské nám ěstí 182, 1. patro  
1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         

Rada města Kutná Hora 
 
b e r e   n a   v ě d o m í 
 

       zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 15.ledna 2018 
 
       u k l á d á : 

1. Zapracovat návrh postupu obsažený v „Generální žádosti ke kácení všech dřevin v intravilánu 
obce Kutná Hora, resp.náhradním výsadbám“ z 9.ledna 2018 do vnitřních předpisů MÚ k této 
problematice.      T: 15.2.2018                Z: ing. Kocián, Ing. Janál 

2. Prověřit možnost vydání OZV k problematice kácení dřevin a náhradní výsadbě 
                            T: 15.2.2018                Z: Ing. Janál 

        
2) program jednání komise v četně krátkého komentá ře: 
        1.    Zhodnocení roku 2017 
Co se podařilo: 
- kontejnery na kovové odpady 
- kontejnery na sběr použitých jedlých olejů 
- zadání koncepce odpadového hospodářství do roku 2025 
- program na zlepšování kvality ovzduší 
Co se nedaří: 
- péče o veřejnou zeleň 
- nekoncepčnost v oblasti kácení dřevin a náhradní výsadby 
 

2. Generální žádost spolku Denemark  
K jednání byl předložen návrh spolku Denemark – viz.příloha. Postup navržený v tomto dokumentu koresponduje 
se snahami komise pro životní prostředí vyjadřované ve většině zápisů z jednání.  
K tomuto bodu: 
p. Kraus – podpoří návrh, bude hledat cesty k navýšení rozpočtu, má obavy z toho, jak by byly řešeny havarijní 
stavy. Je třeba zdůraznit, že plnou odpovědnost  za jakékoliv spojitosti s kácením, výsadbou a údržbou má a bude 
mít vždy kompetentní úředník a příslušný odbor MÚ. Rozhodnutí a doporučení KŽP a spolku Denemark nemohou  
být  nadřazena moci úřední.   
p. Klail – popsal celkovou situaci, kdy za havarijní stavy jsou vydávány i stromy, které tento stav nevykazují ( akát na 
Masarykově ulici ).  Upřednostňuje péči a údržbu před kácením. Předložil posudek na topoly, které mají být 
skáceny. Posudek preferuje údržbu. Upozorňuje na skutečnost, že i přes doporučení podaná komisí Radě města ( 
která je schválila či vzala na vědomí ), nedošlo k téměř k žádnému posunu v informovanosti. 
p. Kment – upozornil na další souvislost, kdy není při kácení zohledněn např. výskyt vzácných entomologických 
druhů ( např. lípa u Lorce ). Bez této znalosti je snižována biodiverzita a mnohdy porušován zákon na ochranu 
ohrožených druhů! 
pí. Doležalová – stanovisko KŽP je pouze podkladem a doporučením pro rozhodnutí konkrétního úředníka, který 
nese odpovědnost za skutečnost, zda strom je nutné skácet ze zdravotního či jiného hlediska 
pí. Dupalová – doporučuje umožnit účast sl. Jonákové na jednání komise ŽP (posílat ji pravidelně pozvánky na 
jednání), aby se mohla aktivně zapojit do diskuze ohledně kácení dřevin a náhradní výsadby, popř. vysvětlit pohled 
odpovědného úředníka na danou problematiku. 
pí. Jelínková – doporučuje přijmout navržený koncept, bude dobře, když komise pro ŽP bude mít možnost se 



k problematice vyjádřit 
pí. Zimmermannová – varovala před jednostranným pohledem a není si jistá, že je tento postup nutný 
p. Kment – upozornil na tu skutečnost, že město nepoužívá metodiku EU k údržbě stromů v historických městech 
pí. Dupalová – zobecnila pohled na problematiku ze strany zodpovědného úředníka 
p. Hlavatý – shrnul diskusi, upozornil na navýšení rozpočtu pro Technické služby, zdůraznil skutečnost, že pokud 
bude proces vícestupňový, bude se i lépe a s předstihem kácení plánovat, a tím bude i víc času na přípravu financí 
na náhradní výsadbu. Dále upozornil na nedokončenou pasportizaci stromů a jejich finanční ohodnocení dle 
metodiky MŽP. Doporučil návrh usnesení RM a navrhl i další postup – zpřesnění pravidel kácení formou Obecně 
závazné vyhlášky 
Po diskusi komise doporučuji Radě města uložit zapracovat navržený postup do interních dokumentů MÚ 
 

3.  Vyhláška ke kácení dřevin 
Vyhláška by mj. měla obsahovat: 
- povinnost zpracování posudku na dřevinu navrženou ke kácení 
- povinnost náhradní výsadby a její udržování 
- povinnost úhrady ceny dřeviny v případě, že se kácí z jiných důvodů než zdravotních a bezpečnostních 
Diskuse k tomuto bodu se týkala především obav z velké finanční zátěže na zpracování posudků. 
 

4.    Různé 
p. Krejčí – informoval o dalším postupu na Kaňku ( ovce, stepi ), s tím, že oplocování se značně rozšiřuje. 
pí. Dupalová – upozornila na přeplněnost kontejnerů na papír v období vánoc a doporučuje mimořádný svoz. 
p. Klail – upozornil na neustále se zvětšující černou skládku u garáží v Potoční ulici 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 
 
Komise pro životní prostředí si dovoluje požádat RM o seznámení s plněním usnesení přijatém na tomto 
zasedání. 

4) Reakce rady města : 
Usnesení č. 74/18 k zápisu komise pro životní prostředí 

Rada města b e r e n a v ě d o m í 
zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 15.ledna 2018 
 

Zapsal: Martin Hlavatý                                       Elektronicky ověřil: Tomáš Klail 
Příloha: Generální žádost ke kácení všech dřevin rostoucích v intravilánu obce Kutná Hora, 
resp. náhradním výsadbám 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
Městský úřad Kutná Hora                                               V Kutné Hoře dne 9. ledna 2018 
Odbor životního prostředí 
Havlíčkovo nám. 552 
284 01 Kutná Hora 
 
 
 
Generální žádost ke kácení všech dřevin rostoucích v intravilánu obce Kutná Hora, 
resp. náhradním výsadbám 
 
 
Občanské sdružení Denemark (v současné době zapsaný spolek), registrované dne 5.12.2006 
na Ministerstvu vnitra (změna registrace u Vrchního soudu), IČO: 270 49 761 (viz stanovy 
k žádosti z roku 2009), je nezisková organizace zabývající se ochranou přírody, ekologickou 
výchovou a dalšími činnostmi spojenými s ochranou přírody v Kutné Hoře a jejím okolí. 
 
 
Denemark – zapsaný spolek žádá správní orgán ochrany přírody, aby v rámci veškerých 
správních řízeních na katastru města Kutná Hora, které budou v budoucnu řešit kácení dřevin 
rostoucích mimo les, ukládal vždy povinnou náhradní výsadbu. V zákoně je řečeno, že 
správní orgán ochrany přírody může tuto výsadbu uložit, čehož jsme si vědomi, přesto 
žádáme, aby byla tato věc pravidlem u každé žádosti o kácení formou rozhodnutí. Ve věci 
oznámení kácení se náhradní výsadba zpravidla neukládá. Přesto i zde žádáme, aby byla 
náhradou za větší stromy (nad obvod 150 cm) uložena adekvátní náhrada 1 ks stromu 
odpovídající druhové skladby.  
 
 
S postupujícím časem ubývá v Kutné Hoře stromů, a to jak vzhledem k neuloženým 
náhradním výsadbám, tak k neodpovídající následné péči (zálivka, vandalismus, obsekávání 
křovinořezy atd.) u výsadeb uložených a realizovaných. Mnoho stromů z náhradních výsadeb 
zahynulo a nebylo pak znovu nahrazeno, tzn. byly utraceny zbytečné finanční prostředky a 
výsledný efekt není žádný. 
 
 
Žádáme tedy, aby byly uvážlivě hodnoceny veškeré stromy ke kácení. Starých stromů 
nejen v městských parcích, ale i na sídlištích a v městské zádlažbě ubývá a jejich biologická 
hodnota, včetně hodnoty estetické, tak zaniká. Výměna za stromy nové nedokáže nahradit 
hodnotu starého stromu. Jsme srozuměni s tím, že nelze udržovat v městském intravilánu 
nebezpečné a nemocné stromy za každou cenu, podobně jak tomu bývá např. v lese nebo 
remízkách, ale žádáme, aby byl brán mnohem větší zřetel na možnosti ošetřování starých 
stromů. Na ně jsou vázány svou životní nikou brouci, ptáci, veverky nebo netopýři (převážně 
v přirozených nebo vytvořených dutinách) a likvidací takových stromů vytlačujeme tyto 
zákonem chráněné živočichy z měst. Dalším problémem je úbytek všech jehličnatých stromů, 
které jako jediné slouží ptákům během zimy za úkryt před větrem a sněhem. Navíc jsou 
během hnízdní doby velice často vyhledávány např. kalousem ušatým k budování hnízd.  
S ohledem na výše zmíněné skutečnosti žádáme vlastníka stromů rostoucích mimo les (na 
veřejných prostranstvích v intravilánu obce, tzn. Město Kutná Hora), aby byly záměry na 
kácení stromů projednávány předem nejen se spolkem Denemark, jehož členové jsou i členy 



komise pro životní prostředí, ale především se samotnou komisí, která je poradním 
orgánem Rady města Kutná Hora. Až po poradě, zhodnocení (podobně jako dává své 
stanovisko majetková komise na prodej, nákup nebo pronájem městských nemovitostí) bude 
požádán o samotné kácení formou žádosti nebo oznámení příslušný správní orgán ochrany 
přírody. Předejde se tak nejen odborným a procesním dohadům, problémům a sporům, ale 
ušetří se tak i čas a platby za poštovné a použitý papír. 
 
 
S pozdravem 
 
 
 
 
 
        PhDr. Pavel Novák                                                             Bc. Martin Starý 
            předseda spolku                                                       místopředseda spolku, zastupitel 
 
 
 
 
 
za komisi životního prostředí za odbornou veřejnost 
 
        Martin Hlavatý                                                       doc. RNDr. Zdeněk Lipský CSc. 
Předseda komise, zastupitel 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kontaktní adresa na Denemark, z.s. 
IČO: 270 49 761 
Masarykova 581 
284 01 Kutná Hora 
Tel.: M. Starý 777 833 423  
         P. Novák 725 998 400 
Email: martin.starykh@gmail.com 
            mirkaapavel@seznam.cz 
 


